
Zápis z veřejné schůze Osadního výboru pro Konopáč 
ze dne 11. 6. 2021

Přítomni: Ing. Bulíček Zdeněk, Černovský Miloš, Klimprová Miloslava, 
Nováček Libor, Emerich Malát ml., Mgr. Novotná Alena , Bc. Radil
Martin.

Hosté:  starosta Josef Kozel, místostarosta  MÚ JUDr. Plavec, 
občané dle prezenční listiny.

  
  

Bod 1)

Předsedkyně  seznámila  přítomné  s  činností  osadního  výboru  v  roce  2020,

plánovanou činností v roce 2021 a s revizí cílů a podnětů směřujících v minulém

období k  MÚ.

1. 1 Na  základě  žádosti  směřující  od  osadního  výboru  směrem k  MÚ byli

zastupitelstvem MÚ odsouhlaseni noví členové osadního výboru, jmenovitě paní

Klimprová a pan Černovský. 

1. 2 Byla zhotovena dlažba u fittnes strojů u multifunkčního hřiště.

1. 3 Proběhlo hloubkové čištění multifunkčního hřiště.

1. 4 Byla odebrány vzorky ze studánky ( u kapličky). Laboratorním rozborem

odebraného vzorku vody bylo zjištěno, že nevyhovuje dle Vyhl. č. 252/2004 v

platném znění ve sledovaných mikrobiologických ukazatelích a to ve vyšším

množství koliformních mikr., Escherichia coli tj. indikátor fekálního znečištění.

Bylo doporučeno najít a odstranit zdroj tohoto znečištění.

1. 5  Po  jarních  záplavách  byla  provedena  generální  oprava  cesty  vedoucí

kolem chat u potoka Konopka.

1. 6 Byla  zhotovena  lávka,  která  byla  v  roce  2021  usazena  přes  potok

Konopka.
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1. 7. Byl vykácen les v prostoru nad letním kinem směrem k rybníku Houska.

Tento  prostor  byl  vzorně  vyčištěn  od  klestě.  Osadní  výbor  bude  usilovat  o

obnovu cesty a usazení betonových laviček.

1. 8. Participativní  rozpočet  na  rok  2020  byl  zastoupen  návrhem  pana

Černovského o vylepšení veřejného osvětlení ( výměna výbojkových svítidel za

LED svítidla)  na  přístupové komunikaci v Konopáči.

________________________________________________________________

1. 9. Nebyla prozatím splněna výsadba nových stromů za pokácené stromy.

1.10. Monitorování rychlosti  projíždějících vozidel  městskou policií   a  to na

silnici č. 33749 ( tj.  od hřbitova kolem autobusové zastávky k serpentinám a

také opačným směrem).

Na veřejnou schůzi  byl  pozván pan Bohumil  Starý  (jednatel  Automotoklubu

Heřmanův Městce z.  s.).  Pro nemoc se omluvil.  Zaslal  písemnou cestou své

připomínky :

• osadit do přírody ovocné stromy  a v budoucím lesním porostu vysadit

borovice a smrky -  ne listnaté stromy,

• vymýcením lesa nad letním kinem směrem k rybníku Herout se narušilo

klima prostoru a letní kino postrádá patřičnou akustiku,

• není vyřešena úprava vodoteče mezi kempem a chatami podél  potoka

Konopka.

Předsedkyně  sdělila přítomným, že v roce 2020 byla provedena údržba vodního

toku Konopka. Správce toku Lesy České republiky posoudil  na podzim roku

2019 (viz zápis osadního výboru ze dne 16.11.2019) celý vodní tok od hasičské

zbrojnice až k brodu, vytipoval lokální místa k údržbě a ty byly časově spojeny s

prováděnou údržbou rybníka Na Průhonu.
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Místostarosta JUDr. Plavec se vyjádřil k obnově cesty od letního kina směrem k

rybníku Houska. Odtěžení lesa muselo proběhnout, neboť se jednalo o havarijní

stav . Dle příslibu správce lesa Ing. Jedličky , bude cesta rozšířena a bude sloužit

pro vycházky a odpočinek.   Les by měl být ještě letos osázen podle lesního

plánu.

Poděkoval  ATC Konopáč ,  který poskytl  prostory,  když byla  MÚ prováděna

těžba dřeva. 

Sdělil, že participativní rozpočet na  rok 2021 nebyl vyhlášen. Nebyl zahrnut do

rozpočtu MÚ. Projekt navrhovaný panem Černovským by mohl být v roce 2022

zařazen do výdajů běžného rozpočtu MÚ.

Vysvětlil,  že  monitorování  rychlosti  projíždějících vozidel městskou policií  v

současné době není možné, protože  monitorování může povolit pouze Policie

České republiky a předmětná lokalita prozatím není povolena. MÚ bude žádat o

další možnosti měření a  do této žádosti zahrne i požadovaný úsek v Konopáči.

Bod 2)

Ing.  arch.  Teplým a  Ing.  arch.  Hlavatým byla  vizuálně  prezentována zadaná

studie  Úprava prostoru návsi v Konopáči.

Bod 3)

Návrhy a připomínky k prezentaci  Úprava prostoru návsi v Konopáči :

• pan  místostarosta   sdělil,  že  tato  architektonická  studie  byla  pečlivě,

dlouhodobě připravována a konzultována s osadním výborem. Po dílčích

úpravách   budou  zahájeny  chronologické  kroky  k  projektu  a  získání

finančních prostředků např. formou dotací.  Nelze tedy slíbit, že budou

práce příští rok zahájeny natož dokončeny,
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• pan starosta  upozornil,  že  se  bude jednat   o  úpravy na  území  krajské

silnice, tzn. projednávání změn se Správou silnic, Pardubickým krajem

apod. ,

• paní Štěpánková vznesla dotaz, zda-li se počítá s rozšiřováním silnice od

hasičské zbrojnice směrem ke hřišti.

Odpověď  architektů:  rozšiřování  silnice  v  této  části  se  jeví  jako

kontraproduktivní a to z  důvodu  zachování zeleně a dále by rozšíření

silnice  svádělo  řidiče  ke  zvyšování  rychlosti.   Uprostřed  této  trasy  je

návrh na tři parkovací stání, což by umožnilo řidičům bezpečné vyhnutí

vozidel,

• pan Sigmund měl dotaz ohledně cyklistů a rozvíjející se cyklistice. 

Odpověď  architektů:  stávající  cyklostezka  je  vedena  od  Průhonu  ke

koupališti a dále směrem na obec Kostelec u Heřmanova Městce. Silnice

před  koupalištěm by  byla  upravena  přerušovanou  čárou  –  víceúčelový

pruh pro cyklisty. Ve studii je zapracována pouze vnitřní část Konopáče a

architekti se nezabývali řešením dopravy v serpentinách, ani od hřbitova,

• paní Krčmářová navrhla, aby se omezení rychlosti řešilo  retardéry. 

Odpověď  architektů:  toto  řešení  bylo  zamítnuto  již  při  zpracovávání

studie, jednalo by se o razantní zásah do komunikace. Zpomalení vozidel

je  řešeno  pomocí  optické  zúžení  profilu  komunikace  vodorovným

značením,

• pan Heřmánek upozornil na záplavovou oblast v okolí Konopky a to v

úseku,  kde  by  byla  v  travnaté  části  umístěna  stání  pro  vozidla.  Dále

upozornil,  aby  použité  materiály  (ze  kterých  by  byly  vyhotoveny

chodníky) byly schůdné také pro staré lidi, invalidy a třeba i pro cyklisty.

Odpověď architektů :  toto je zatím studie, není to projekt pro stavební

povolení a územním řízení. Jsme rádi za připomínky a budeme je řešit.
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Pan  Černovský  doplnil,  že  se  problém  velké  vody  v  úseku  pro  stání

motorových  vozidel  vůbec  netýká.  Problém  velké  vody  je  na  jiných

úsecích a v podstatě je způsoben slabou propustí pod mostkem u ATC,

• Ing. Weibauer navrhl rozšířit studii o úsek od hřbitova po konec serpentin

a ideově sjednotit v jeden celek a zohlednit tak bezpečnost cyklistů, kteří

sjíždějí  ze  serpentin.  Podpořil  návrh aby se  myslelo na handicapované

osoby, matky s kočárky a staré lidí při řešení návrhu koncepce chodníku, 

• pan Sigmund se otázal zda-li nebude docházet k zabrání zeleně, protože se

jedná o rekreační oblast.

• Odpověď  architektů  :  územní  plán  města  Heřmanův  Městec  již

nerozšiřuje žádné rekreační plochy, zastavitelný rámec obce je neměnný a

je daný. Studie je zpracována již na základě této skutečnosti,

• paní Malátová R. vznesla opětovný požadavek, zda-li může být  u výjezdu

od jejich domu na silnici umístěno dopravní zrcadlo. 

Odpověď: osadní výbor tento požadavek zachytil již v zápisu ze dne 1. 3.

2015 a 12. 7. 2015. V současné době je tento problém řešen sestříháváním

živého plotu. 

Ing. Weisbauer doplnil, že by se tento problém mohl řešit prostřednictvím

zpracování  projektu  se  zjednodušeným  návrhem  rozhledových polí a

postoupení na posouzení dopravním inspektorátem.

Architekt doplnil, že i tento problém právě řeší studie.

Pan starosta přislíbil, že tuto věc prověří a dá zpětnou vazbu.

Předsedkyně  předá  panu  místostarostovi  veškeré  podklady,  které  mají

souvislost s tímto požadavkem a které má k dispozici,

• pan Hruša se zeptal na stávající stav  kanalizace.

Pan starosta sdělil, že získání finančních prostředků na kanalizaci je malá.

MÚ se pokusí realizovat  přímou finanční podporou majitelů nemovitostí

pro  vytvoření  sítě  domovních  čistíren  odpadních  vod  a  to  prozatím v
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lokalitě Radlín. Pokud by se tento záměr podařilo zdárně dokončit, mohlo

by se (po určitých dalších krocích) toto realizovat i na Konopáči. Prozatím

není v řešení, zda-li by se tato varianta týkala i nemovitostí určených k

rekreaci.

Ing.  Weisbauer  doplnil  skutečnost,  že  v  současné  době  malé  lokální

čistírny odpadních vod jsou finančně dostupné a nesrovnatelně levnější

než vybudování kanalizace.

• Ing.  Balachoncev  poděkoval  osadnímu  výboru,  panu  starostovi,

místostarostovi, pánům architektům za vytvoření studie Úprava prostoru

návsi v Konopáči a za myšlenku tuto studii skutečně zrealizovat.

• Po  ukončení  veřejné  části  schůze  požádal  Ing.  Weisbauer  o  doplnění

zápisu o otázku, jak bude  řešena situace s nemocnými stromy, které dne

7. 2. 2016 Ing. Jedlička přislíbil pokácet, protože představují bezpečnostní

riziko nejen pro uživatele cesty vedoucí podél potoka k rybníku Herout,

ale i pro chataře, kteří vlastní pozemky v bezprostřední blízkosti. 

Použité zkratky:

osadní výbor - Osadní výbor Konopáč 

MÚ - Městský úřad v Heřmanově Městci 

Konopáč – místní část města Heřmanův Městec

předsedkyně   - předsedkyně Osadního výboru pro Konopáč

Zapsáno dne 14. 6. 2021

Zapsala: Mgr. Novotná Alena
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